
آرمان ملی: رعایت سقف بودجه توسط 
باشگاه های لیگ برتری ظاهرا مورد توجه 
سازمان بازرسی کل کشور قرار گرفته و در 
روزهای گذشته نامه نگاری و پیگیری هایی در 

این خصوص شده است. 
 نامه اول و دعوت 

هفته قبل بود که محمدرضا کشوری فرد، 
سرپرست سازمان لیگ فوتبال با ارسال 
نامه ای به مدیران عامل باشگاه های استقلال، 
پرسپولیس، سپاهان و گل گهر از آنها دعوت 
بر  نظارت  هماهنگی  جلسه  در  که  کرد 
دستورالعمل سقف بودجه حضور پیدا کنند. 
براساس اطلاعات این نامه مقامات سازمان 
بازرسی، رئیس و نواب رئیس فدراسیون 
فوتبال در این جلسه حضور داشتند. دعوت 
از مدیران عامل این چهار باشگاه در شرایطی 
رخ داده که از زمان آغاز فصل نقل و انتقالات 
تابستانی، بیشتر اخبار بازیکنان و مربیان 

پیرامون این چهار باشگاه است. 
 راه های دور زدن؟

فرشید طاهری درباره راه های دور زدن 
قراردادهای باشگاه های لیگ برتر فوتبال اظهار 
داشت: باشگاه ها باید قراردادها را در سامانه 
سازمان لیگ ثبت کنند و ما قرارداد ارائه 
شده توسط باشگاه ها را بررسی می کنیم. اگر 
باشگاهی بخواهد قانون را دور بزند، پرونده در 
نهادهای نظارتی بررسی خواهد شد. باشگاه ها 
در بورس عرضه می شوند یا نهاد بالادستی 
دارند که دخل و خرج آنها باید مدرک داشته 
باشد. وی در مورد جلسه اخیر مدیران 
باشگاه های استقلال، پرسپولیس، گل گهر 
سیرجان و سپاهان اصفهان خاطرنشان کرد: 
من در این نشست حضور نداشتم و نمایندگان 
باشگاه هایی بودند که فصل گذشته، بیشترین 
هزینه را کرده بودند. آنها از سوی سازمان 
مسئولان  و  بودند  شده  دعوت  بازرسی 
فدراسیون و سازمان لیگ هم در آن جلسه 
حاضر بودند. سرپرست کمیته نقل وانتقالات 
پنجره  بودن  بسته  درباره  لیگ  سازمان 
نقل وانتقالاتی 12 باشگاه لیگ برتری تصریح 
کرد: باشگاه های سپاهان، نساجی، گل گهر 
و ملوان می توانند قراردادهای خودشان را 
ثبت کنند. کمیته تعیین وضعیت بر اساس 
طلبکاران باشگاه ها، پنجره نقل وانتقالات سایر 
باشگاه ها را بسته اعلام کرده و این ممنوعیت 
تا زمانی که کمیته وضعیت به ما اعلام نکند، 
پابرجا خواهد بود. هنوز هیچ باشگاهی برای 

ثبت قراردادها اقدام نکرده است. 
 حضور در سپاهان؟

سازمان بازرسی تیمی را برای بررسی 
قراردادهای باشگاه سپاهان اصفهان در 
ساختمان این باشگاه مستقر کرد. به گزارش 
ورزش سه، اعلام سقف قرارداد و بحث هایی که 
طی این روزها در این خصوص شکل گرفته 

است باعث شده اکنون مسئولان ذی صلاح 
به دنبال بررسی موشکافانه ادعاهای باشگاه ها 
باشند. طی روزهای اخیر بحث زیادی میان 
باشگاه ها و اتهامات آنها مبنی بر تخطی هر 
کدام از طرفین در خصوص مبالغ قراردادها 
شکل گرفته است. باشگاه سپاهان در این فصل 
تا این لحظه موفق به جذب احسان پهلوان، 
عیسی آل کثیر، رضا اسدی، رضا شکاری، 
کاوه رضایی و هادی محمدی شده است. این 
در حالی است که این باشگاه توانسته موافقت 
باشگاه پرتغالی پورتیموننزه که پیام نیازمند، 
گلر ملی پوش این تیم، تحت قرارداد آنها 
قرار داشته بود، با پرداخت مبلغ رضایتنامه 
مدنظرشان، دریافت کند. موضوعی که باعث 
بحث و شایعات زیادی شده بود و اکنون اما 
سازمان بازرسی با مستقر کردن تیمی در 
باشگاه سپاهان به دنبال بررسی قراردادهاست. 
در این رابطه گفته می شود در صورت کشف 

هرگونه تخلف احتمالی در رابطه با قراردادها 
و دیگر مسائل مالی، پرونده ضمن ارائه به 
نهادهای ذی صلاح و قضائی، در خصوص فسخ 
و کنسل شدن قرارداد نیز اقدام خواهد شد. با 
این حال باشگاه سپاهان که طی فصول اخیر 
در بخش مالی و اداری عملکرد موفقی داشته، 
طی روزهای اخیر مدعی شده که هیچ اشکالی 
در بحث قراردادی آنها وجود ندارد و باید 
منتظر ماند و دید تیم بازرسی مستقر شده در 
این باشگاه، چه شرایطی را دنبال خواهد کرد و 
به چه نتیجه و خروجی ای دست خواهد یافت. 

 نامه دوم 
سازمان بازرسی کل کشور با ارسال نامه ای 
به فدراسیون فوتبال مبنی بر راستی آزمایی 
و اجرای قراردادهای بازیکنان و مربیان با 
توجه به قانون سقف بودجه باشگاه ها خواهان 
نظارت دقیق بر اجرای این قانون از سوی 
باشگاه ها شده است. در همین راستا نیز 

سازمان لیگ فوتبال ایران با ارسال نامه به 4 
باشگاه پرسپولیس، استقلال، سپاهان اصفهان 
و تراکتور تبریز ضرب الاجلی 2 روزه برای این 
باشگاه ها تعیین کرده و خواهان ارسال تصویر 
قراردادهای ریالی و ارزی مربیان و بازیکنان 
برای ارزیابی و راستی آزمایی از سوی بازرسی 
کل کشور و بازرسی وزارت ورزش و جوانان 
شده است. در این نامه از باشگاه ها خواسته 
شده تا روز 27 تیر ماه تصاویر قراردادها به 

سازمان لیگ ارسال شود. 
 واکنش تراکتور 

باشگاه  مدیرعامل  نصیرزاده  هوشنگ 
تراکتور در گفت و گو با تسنیم درباره این 
نامه اظهار داشت: احتمالا منظور این نامه 
باشگاه های دولتی که از امکانات و بودجه 
دولتی استفاده می کنند، باشد. ما اکنون 
نتقالات هستیم و در زمان  در فصل نقل و ا
خودش مدارک مان را به سازمان لیگ تحویل 
خواهیم داد. »خیر! نام باشگاه تراکتور نیز 
در لیست دیده می شود و از شما نیز چنین 
درخواستی شده است.« وی در واکنش به 
طرح این موضوع گفت: این موضوع دو بخش 
دارد. اول اینکه ما همیشه موظف هستیم به 
فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ پاسخگو 
باشیم، ولی درباره نامه سازمان بازرسی، 
چون ما از وجوه و امکانات دولتی استفاده 
نمی کنیم، باید باشگاه هایی که این امکانات 
بهره مند هستند پاسخگو باشند. مقرراتی 
که در فدراسیون و هیات رئیسه مصوب شده 
ضامن اجرای آن فدراسیون فوتبال است. به 
همین دلیل همیشه به فدراسیون پاسخگو 
هستیم. مدیرعامل باشگاه تراکتور تصریح کرد: 
از طرفی تا قبل از شروع مسابقات )12 مرداد( 
این فرصت برای ما وجود دارد که قراردادها را 
ارائه کنیم. تیم ما تازه از اردو برگشته ایم و به 
نظر نمی رسد در فرجه زمانی که گفته شده 
بتوانیم پاسخگو باشیم. نصیرزاده درباره اینکه 
گفته می شود سازمان بازرسی کل کشور نیز 
با حضور در باشگاه ها بر قراردادها و رعایت 
سقف بودجه نظارت خواهد کرد، گفت: ما 
سقف بودجه داریم و از این کنترل حمایت 
می کنیم، اما تراکتور، نساجی، شمس آذر 
قزوین و هوادار تهران باشگاه های خصوصی 
هستند و تنها بازرسی فوتبال می تواند به ما 
سر بزند. یعنی ما فقط به بازرسی فوتبال باید 
پاسخ دهیم. نصیرزاده در پایان در پاسخ به این 
پرسش که تراکتور دنبال جذب مهاجم است 
و چه فعالیت جدیدی در این زمینه رخ داده 
است، گفت: یک باشگاه تمام مهاجمان داخلی 
را در تیمش جمع کرده است و به همین دلیل 
دنبال مهاجم خارجی هستیم. قبلًا بایرن 
مونیخ این کار را انجام می داد و الان این اتفاق 
در لیگ ما هم افتاده است. به هر حال ما دنبال 

مهاجم خارجی هستیم. 
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باشگاه تراکتور: فقط به بازرسی فوتبال باید پاسخ دهیم! 

سقف بودجه زیر ذره بین 
سازمان بازرسی

  کوتاه 
ایسنا: بررسی قرارداد جدید دروازه بان تیم فوتبال 
پرسپولیس نشان می دهد که او با وجود شایعات فراوان، با 
عددی در حدود سقف باشگاه پرسپولیس قرارداد امضا کرده 
است. در هفته های اخیر که علیرضا بیرانوند قرارداد خود را 
با پرسپولیس فسخ کرد و مذاکرات جدی با باشگاه استقلال 
انجام داد، بعد از بازگشت او به پرسپولیس حرف  و حدیث های 
زیادی درباره مبلغ قرارداد او مطرح و گفته شد که او رقمی در 
حدود پیشنهاد باشگاه استقلال دریافت کرده که حاضر شده 
در پرسپولیس بماند اما حالا ایسنا به بخشی از قرارداد بیرانوند 
و پرسپولیس دست پیدا کرده که این موضوع را نقض می کند. 
مدیران باشگاه استقلال به بیرانوند پیشنهاد 1۰۰ میلیارد 
تومانی برای دو فصل داده بودند اما بیرانوند این پیشنهاد را رد 
کرد و در نهایت دوباره قراردادی دو ساله با پرسپولیس به امضا 
رساند تا در این تیم بماند. بر همین اساس دستمزد بیرانوند 
برای فصل ۰۳ - 14۰2، رقم 1۵ میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومان 
ثبت شده که این رقم برای فصل ۰4 - 14۰۳ به 1۹ میلیارد 
و ۸7۵ میلیون تومان افزایش پیدا کرده است. نکته جالب در 
این میان این است که در قرارداد قبلی بیرانوند و پرسپولیس، 
برای این دروازه بان بند فسخ 2۵۰ هزار دلاری نوشته شده 
بود که در قرارداد جدید این بند حذف شده و جدایی بیرانوند 
در صورت پیشنهاد خارجی و داخلی منوط به دریافت مبلغ 
مناسب مورد رضایت باشگاه ذکر شده است. ذکر این نکته 
ضروری است که تصاویر این قرارداد که در اختیار ایسنا قرار 
دارد، بلافاصله بعد از امضا ثبت شده و به با توجه به اینکه در 
آن لحظه در بایگانی باشگاه شماره و ثبت نشده بود، قرارداد 

فاقد مهر باشگاه است. 

بیــن المــلل 
  به گزارش الموندو، ایلکای گوندوغان را باید خرید 
بزرگ بارسلونا در نقل وانتقالات تابستانی دانست. این بازیکن 
ترک تبار بعد از فصلی رویایی که با منچسترسیتی پشت سر 
گذاشت تصمیم به جدایی از این تیم گرفت تا پیراهن آبی - 
اناری ها را بپوشد. او درباره دلیل پیوستنش به بارسا گفت: 
بازی کردن در بارسلونا برایم رویا بود. از کودکی و زمانی که 
بارسلونا با هدایت رایکارد بازی می کرد طرفدار این تیم بوده ام 
و بازی کردن در بارسا رویای من بود و بسیار خوشحالم که به 
این رویایم رسیدم. گوندوغان ادامه داد: همواره نتایج بارسلونا 
را دنبال می کردم و برایم بسیار مهم بود که سرنوشت تیم چه 
می شود. اکنون بسیار خوشحالم و به خودم افتخار می کنم 

که در این تیم بازی می کنم. 
او درباره این سوال که بازی کردن در کنار کدام یک 
از بازیکنان بارسلونا برایش هیجان انگیز است، گفت: 
لواندوفسکی، تراشتگن و پدری. هافبک تیم ملی آلمان 
درباره ژاوی هم گفت: قبل از امضای قرارداد با بارسلونا بارها 
با ژاوی صحبت کرده ام. در دوران حضور او به عنوان بازیکن 
هم با او صحبت کرده و شناخت بسیار خوبی از ژاوی دارم. 
شخصیت و طرز فکر من و ژاوی به هم شبیه است و این باعث 
می شود تا خیلی بهتر در بارسلونا جا بیافتم. من از بازیکنانی 
هستم که به مالکیت توپ علاقه زیادی دارم و این سبک بازی 
به بارسلونا کمک زیادی می کند. در بارسلونا همه امکانات 
فنی و زیرساختی برای موفقیت وجود دارد و فکر می کنم 
فصل خوبی را تجربه خواهیم کرد. بی صبرانه در انتظار شروع 

با بارسلونا هستم. 

تغییر شماره پادشاه به احترام  
 NBA اسطوره

 ایسنا: لبران جیمز به احترام بیل راسل 
اسطوره فقید بوستون سلتیکس، شماره پیراهن 
خود را از شماره ۶ به 2۳ تغییر داد. لبران جیمز 
فوق ستاره تیم بسکتبال لس آنجلس لیکرز 
در لیگ NBA، تصمیم گرفت به احترام »بیل 
راسل« اسطوره فقید تیم بوستون سلتیکس، 
شماره پیراهن خود را از ۶ به 2۳ تغییر دهد. راسل 
با 11 قهرمانی، رکورد بیشترین قهرمانی در لیگ 
NBA به عنوان بازیکن را در اختیار دارد. پس از 
درگذشت راسل ۸۸ ساله در تابستان گذشته، 
NBA شماره ۶ را به نام این اسطوره بایگانی کرد 
که به همین منظور، لبران جیمز نیز به احترام این 
اسطوره، شماره ۶ خود در ترکیب لس آنجلس را 
کنار گذاشت. طبق قانون NBA، بازیکنانی 
مثل لبران جیمز که پیش از مرگ »بیل راسل« 
شماره ۶ را به تن می کردند، همچنان می توانند 
با این شماره بازی کنند اما جیمز تصمیم گرفت 
با شماره 2۳ به کار خود ادامه دهد. جیمز درباره 
این تصمیم خود گفت: از دست دادن نمادی چون 
»بیل راسل« برای همه ما دلخراش است. فرقی 
نمی کند شما بازی کنید، بازی را تماشا کنید یا 
بخشی از بازی باشید. همه ما می دانیم که راسل 
برای NBA چه معنایی دارد، خصوصا برای تیم 
بوستون سلتیکس و سیاه پوستان. من این کار را 

به افتخار و احترام به او می کنم. 

خارج ازمستطیل سبز

توافق نهایی الاهلی با ریاض محرز  
باشگاه الاهلی عربستان با ریاض محرز به 
توافق نهایی دست پیدا کرد و این بازیکن 
الجزایری بعد از پشت سرگذاشتن تست پزشکی 
رسما قرارداد امضا خواهد کرد. به گزارش 
الریاضیه، سرانجام باشگاه الاهلی توانست 
ریاض محرز را متقاعد به حضور در این تیم کند. 
الاهلی با محرز و باشگاه منچسترسیتی به توافق 
نهایی دست پیدا کرد. قرار است که این بازیکن 
بعد از حضور در تست پزشکی باشگاه الاهلی 
بلافاصله به اردوی خارجی تیم اضافه شود 
تا تمرینات آمادگی را برای فصل جدید آغاز 
کند. ریاض محرز در فصل قبل کم تر فرصت 
حضور در ترکیب اصلی منچستر سیتی را به 
دست آورد و پپ گواردیولا در بیشتر بازی ها 
از برناردو سیلوا در ترکیب اصلی استفاده کرد. 
این سومین خرید بزرگ و سرشناس الاهلی در 

تابستان سال جاری است.

خبـــــر

در انتظار اولین لغزش درویش! 

تا زمانی که استقلال و پرسپولیس وابسته به دولت، وزارت 
ورزش و سازمان های دیگر باشند و دیگران برای شان تصمیم 
بگیرند هیچ اتفاق مثبتی برای آنها رخ نخواهد داد. هم اکنون 
علی خطیر به عنوان مدیرعامل مشغول فعالیت شده ولی 
به او اجازه نمی دهند به خوبی کارش را انجام بدهد. جواد 
نکونام هم می خواهد مقابل دشمنان استقلال بایستد و 
بجنگد، اما نمی گذارند تیمش را جمع کند. مشخص است 
که دخالت هایی در بدنه این باشگاه وجود دارد. خواهش 
می کنم طرفداران را اذیت نکنند، چون تنها دلخوشی شان 
فوتبال است. هیچ کس به فکر این دو باشگاه پرطرفدار نیست، 
طرفداران چه گناهی دارند که نمی توانند تیم شان را در شرایط 
خوب ببینند. در مدیریت کلان ورزش ایران اگر در کارهای 
باشگاه و سرمربی تیم دخالت نکنند، تیم ها در آرامش کارشان 
را به شکل بهتری ادامه خواهند داد. با اینکه پرسپولیس در 
فصل نقل و انتقالات بسیار خوب عمل کرده، اما باز هم امسال 
سال سختی برای پرسپولیس خواهد بود. رضا درویش باید 
پرسپولیس را برای حضور قدرتمند در لیگ قهرمانان آسیا، 
تقویت کند تا کادرفنی برای پیاده کردن برنامه های تاکتیکی 
خود مشکلی نداشته باشد. همچنین امکانات و تجهیزات 
مناسبی را برای کادرفنی مهیا کند تا به بهترین شکل تیم را 
به منظور حضور در رقابت های پیش رو آماده کنند. در نهایت 
نیز تنها این شخص مدیرعامل است که باید در خصوص 
تمامی اتفاقات و رخدادهای پیش آمده، پاسخگو باشد. در 
پرسپولیس کارهای اجرایی زیر نظر مدیرعامل باشگاه انجام 
می شود و یک نفر تصمیم می گیرد. در بخش فنی نیز سرمربی 
مسائل تاکتیکی و تکنیکی را برعهده دارد که بر همین اساس 
تیم فوتبال پرسپولیس توانست در فصل قبل قهرمان لیگ 
برتر و جام حذفی شود. ولی با این حال رضا درویش در یک 
سال اخیر عملکرد خوبی داشته، او را از هیات مدیره باشگاه 
دور کردند و تا چند وقت دیگر از مدیرعاملی هم کنار گذاشته 
خواهد شد. منتظر اولین لغزش درویش هستند تا او را بردارند. 
تیم هایی که پول دارند به راحتی بازیکنان مدنظرشان را 
می گیرند، اما با جذب یکی، دو بازیکن هم نمی شود قهرمان 
آسیا شد. با اینکه امکانات و تجهیزات مناسب برای رسیدن 
به هدف یک تیم کمک زیادی می کند، ولی یک تیم باید 
همدل و متحد باشد تا بتوانند نتیجه دلخواه و قهرمانی را به 
دست بیاورند. پرسپولیس هم می تواند مدعی قهرمانی در 
لیگ قهرمانان آسیا باشد، البته این مسأله نیاز به تدارکات و 

آماده سازی ایده آل دارد. 

فوتبال  کارشناس  بیاتی نیا  محسن 
کشورمان در خصوص وضعیت درآمد و 
بدهی باشگاه های لیگ برتری صحبت کرد. 

   چرا باشگاه های فوتبال ایران زیاد 
موفق نیستند؟

 در فوتبال ایران افرادی را به عنوان 
مدیرعامل انتخاب می کنند که هیچ تخصصی 
در باشگاه داری ندارند. باشگاه داری فقط 
جذب بازیکن نیست و دارای فلسفه است. 
اگر می خواهیم باشگاهی با استانداردهای 
جهانی داشته باشیم باید این باشگاه ورزشی 
کارخانه سازندگی باشد و مدیر، بازیکن، 
مربی و... بسازد. اما متأسفانه در فوتبال ایران 
هیچکدام از استاندارهای جهانی وجود ندارد. 
در ایران، سرمربی با یک مدیرعامل قرارداد 
امضا می کند، هنوز امضای قراردادش خشک 
نشده یک مدیر دیگر بر سر کار می آید، این 
جابه جایی برای سرمربی فقط یک فاجعه 
است. چون آن مربی طبق قول و قرار با مدیر 
قبلی، برنامه ریزی کرده است تا تیمش را به 

سمت جلو ببرد. 
   اتفاقاتی که در فوتبال ما رخ می دهد 

در جای دیگری دیده نمی شود!
 به جای اینکه مربیان به خاطر کسب نتایج 
ضعیف از سمت شان کنار گذاشته شوند، 
مدیران باشگاه استعفا می دهند. چون در 
تمام دنیا مدیران ثبات دارند و باشگاه ماندگار 
است. باید به مدیران دلسوز و درآمدزا زمان 
بدهند تا سیستم و تفکراتش را در باشگاه 
پیاده کند. اگر موفق شد، بگذارند کارش را 
ادامه دهد، نه اینکه در مدیریتش اخلال 
ایجاد کنند، اما مشکل جای دیگریست باید 

ابتدا آن مشکل برطرف شود. 
   در تمام دنیا یک رشته ورزشی با 

درآمد بالاست!
ورزش حرفه ای آدم متخصص خودش را 
پیدا خواهد کرد و فوتبال حرفه ای درآمد 
و هزینه هایش را به دست خواهد آورد و 
بدهکاریش را پرداخت خواهد کرد. اگر 
باشگاه حق و حقوق تبلیغاتش را گرفت به 
سمت درآمدزایی خواهد رفت و همه چیز 
درست می شود. فوتبال حرفه ای خودش 
درآمدش را درمی آورد و اصلا نیازی به کمک 
هیچ نهاد و ارگانی ندارد. ولی در فوتبال 
ایران، دیگران برایش تصمیم می گیرند و 
پول کافی را به دست نخواهد آورد. مطمئن 
باشید اگر فوتبال خودش درآمدش خودش 
را به دست نیاورد و فوتبالی ها در مسند 
کار نباشد، در آینده روزهای خوشی برای 

موفقیت فوتبال وجود نخواهد داشت. 

بیاتی نیا: 
فوتبال حرفه ای اصلا 

نیازی به کمک هیچ 
نهاد و ارگانی ندارد

بهزاد داداش زاده 
 کارشناس فوتبال 

یار خادم و رفیق دبیر!
لیگ  سازمان  رئیس  صحبت های 
فدراسیون کشتی و یکی از کاندیداهای 
ریاست این فدراسیون علیه چهره پرافتخاری 
همچون عباس جدیدی قسمت تاریک 
انتخابات روز پنج شنبه بود. عباس جدیدی 
هر بار که در انتخابات فدراسیون کشتی 
حاضر شده، بدون توهین به دیگران، فقط 
مطالبه گری داشته، سوالات و انتقاداتش 
را طرح کرده و از برنامه هایش برای کشتی 
ایران گفته است. اما نه ۶ سال پیش در زمان 
انتخاب مجدد رسول خادم و نه روز پنج 

شنبه، برخورد خوبی با او نشد؛ آن زمان با 
خنده های معنادار مورد تمسخر قرار گرفت 
و اینبار فردی که به لحاظ کسب مدال و 
افتخار جهانی و آسیایی جایگاهی در کشتی 
ایران ندارد با جملاتی ناپسند به او حمله 
کرد. ایسنا در ادامه نوشت: به درست یا غلط 
بودن صحبت های جدیدی در مجمع روز 
پنج شنبه و ایراداتش به اساسنامه، کاری 
نداریم اما او اینبار هم به کسی توهینی نکرد، 
فقط آمد تا سوالات یا ابهامات خود را درباره 
اساسنامه و حق و حقوق کاندیداها مطرح 

کند و در آخر اینبار نیز به نشان اعتراض 
مجمع را ترک کرد. سخنان یاری در زمانی 
که جدیدی در مجمع حضور نداشت به 
قدری نامناسب بود که پولادگر معاون ورزش 
قهرمانی وزارت ورزش که ریاست مجمع را 
بر عهده داشت بلافاصله از ادبیات این فرد 
درباره جدیدی انتقاد کرد. براستی یاری 
در کجای کشتی ایران قرار داشته و دارد 
که به خود اجازه می دهد اینچنین به عباس 
جدیدی با ویترینی از مدال های جهان و 
المپیک که بسیاری او را جزو بهترین های 

تاریخ کشتی ایران و جهان می دانند، بتازد 
و چنین کلماتی را درباره اش به کار ببرد؟  
نگاهی به پرونده حمید یاری در سال های 
گذشته نشان می دهد او یکی از افراد نزدیک 
به رسول خادم در زمان ریاست بر فدراسیون 
کشتی بود تا جایی که به عنوان رئیس هیات 
کشتی البرز انتخاب شد. پس از خادم نیز با 
بنی تمیم ارتباط بسیار نزدیکی داشت و با 
روی کار آمدن علیرضا دبیر نیز جزو افراد 
نزدیک به او شد و ریاست سازمان لیگ 

فدراسیون کشتی را بر عهده گرفت. 

»حسین چرخابی« پیشکسوت سپاهان با اشاره به خریدهای 
این تیم گفت که قهرمان نشدن شاگردان مورایس در لیگ 

بیست وسوم به معنای به قهقرا رفتن این تیم است. 
 شرایط سپاهان

»حسین چرخابی« در گفت وگو با تسنیم، پیرامون شرایط 
تیم فوتبال سپاهان اظهار داشت: باشگاه سپاهان به تیم فوتبال 
خود اهمیت زیادی می دهد. بحثی که به این تیم می تواند 
کمک زیادی کند، تدارک تیمی برای موفقیت در لیگ قهرمانان 
آسیا است. آنطور که از جذب بازیکنان مشخص است سپاهان 
قصد دارد در هر سه جام برای قهرمانی تلاش کند اما در آسیا 
شاهد هستید که تیم ها با چه سرعتی مشغول جذب بازیکنان 
بزرگ جهان هستند. وی افزود: فصل گذشته مورایس به عنوان 
یک مربی قوی به فوتبال ایران آمد و در فصل آینده شناخت 
کامل تری از سپاهان، فوتبال ایران و رقبا دارد. باشگاه هم بر 
اساس خواسته های مورایس و همگام با برنامه و استراتژی او 

بازیکن جذب می کند. 
  اسدی 

وی در رابطه با این پرسش که چرا اسدی که فصل گذشته 

در رقابت آقای گلی بوده و به عنوان مهاجم عملکرد خوبی 
داشته باید رضایت بدهد در پست هافبک دفاعی یا دفاع میانی 
به میدان برود، گفت: فوتبالیست حرفه ای مبلغ قراردادش را 
دریافت می کند و کسی نمی تواند شرط کند که حتماً در پست 
خاصی به میدان برود. اگر قرار باشد هر کسی نظرش را تحمیل 
کند و برای مربی شرط بگذارد دیگر سنگ روی سنگ بند 

نمی شود و نظم تیمی به هم می ریزد. 
 نقطه ضعف 

پیشکسوت سپاهان با اشاره به ضعف دفاعی این تیم تصریح 
کرد: یک نقطه ضعف در سپاهان وجود دارد. مانند فصل گذشته 
مدافعان سپاهان شناخته شده و خوب هستند؛ اما این تیم به 
نظرم در دفاع تیمی مشکل دارد. در فوتبال روز دنیا بین جذب 
مدافعان خوب و انجام خوب دفاع تیمی تفاوت وجود دارد. 
نفراتی مثل آل کثیر، مغانلو و کاوه رضایی شاید خیلی نتوانند 

در دفاع تیمی به سپاهان کمک کنند. 
 قهرمانی؟

چرخابی در این باره که آیا سپاهان با توجه به نفرات جذب 
شده امکان قهرمانی لیگ برتر را دارد، گفت: برنامه ریزی 

سپاهان برای کسب قهرمانی لیگ برتر است. اگر شاگردان 
مورایس قهرمان لیگ برتر نشوند در واقع سپاهان به قهقرا 
رفته است. در لیگ قهرمانان آسیا هم باید برای کسب نتیجه 
آبرومندانه مثل صعود به نیمه نهایی تلاش کنند. چندین فصل 
سپاهان در جام حذفی اشتباه کرد و به این جام خوب توجه 
نمی کرد. امسال به نظر می رسد رویکرد متفاوت است. چرخابی 
یادآور شد: پرسپولیس و سپاهان مدعیان قهرمانی هستند و اگر 
قرار باشد ضلع سوم یا چند ضلعی برای قهرمانی ساخته شود، 

استقلال با شرایط فعلی در چند ضلعی وجود ندارد. 
  ضربه به سپاهان؟

وی در پاسخ به این سؤال که آیا تعدد مهاجم سپاهان 
می تواند همانند استقلال در فصل بیست و دوم به این تیم 
ضربه بزند، یادآور شد: بستگی به تفکر مربی و شرایط حاکم بر 
تیم دارد. درست است که سال گذشته اسدی تا آقای گلی پیش 
رفت اما او توانایی بازی در دفاع وسط و پست هافبک دفاعی را 
دارد. شکاری هم می تواند در پست های دیگری به میدان برود. 
بنابراین ابتدا باید دید مورایس چگونه پازل تاکتیکی خود را 

می چیند. 

سپاهان مصالح خوب را گران خریده استچرخابی: 

مسیر محل تمرین بایرن 
مونیخ این روزها شاهد 
عبور و مرور متعدد یک 
گروه چند نفره با لباس های 
این تیم است که سوار بر 
دوچرخه خود را به مقصد 
می رسانند. آنها گروهی را 
تشکیل می دهند که قرار 
است معمار یک دوره موفق 
احتمالی در بایرن مونیخ 

 . شند با

تصاویری که از تمرین کار با 
وزنه مس رفسنجان منتشر 
شده، فشار بالای تمرینات 
این تیم را نشان می دهد. جایی 
که بازیکنان در سالن وزنه 
همچون مسابقات قوی ترین 
مردان که متخصص بدنسازان 
حرفه ای است، با لاستیک 
وزنه های  و سایر  کامیون 
سنگین خود را از نظر جسمانی 

آماده می کنند. 

پیمان معادی که در فیلم های 
ی  متر ن  همچو حی  مطر
شیش و نیم و ابد و یک 
روزها در ذهن ها ماندگار 
شده، از کتابخانه مجتبی 
جباری دیدن کرد. مجتبی 
جباری که یکی از بهترین 
هافبک های تاریخ باشگاه 
استقلال محسوب می شود، 
این روزها با کتاب فروشی بر 

سر زبان ها افتاده است. 

ت
شــ

س نو
عک

             کتابفروشی   دوچرخه فشار تمرین 


